
Dagsorden for Folketinget Nr. 131

Mødedato: Onsdag den 17. juni 2020

Tidspunkt: kl. 10.00

SPØRGETIDEN STARTER KL. 13.00.

1) 1. behandling af beslutningsforslag nr. B
164:
Forslag til folketingsbeslutning om morgensang
på danske skoler og på gymnasiale
ungdomsuddannelser.
Af Jens Henrik Thulesen Dahl (DF) m.fl.
(Fremsættelse 06.05.2020).

2) Besvarelse af oversendte spørgsmål til
ministrene (spørgetid).
(Se dagsordenens næste sider).
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SPØRGSMÅL:

1) Til finansministeren af:
Peter Skaarup (DF):
Hvad er ministerens holdning til, at
Kommissionens forslag til budget ifølge
Finansministeriet vil øge Danmarks bidrag til EU
med 6,7 mia. kr., og har ministeren en holdning
til, om det øgede danske bidrag skal finansieres
via skattestigninger eller via besparelser?
(Spm. nr. S 1434 (omtrykt). Medspørger: Morten
Messerschmidt (DF)).

2) Til finansministeren af:
Peter Skaarup (DF):
Mener ministeren, at EU’s fælleshjælpefond skal
udmøntes som et lån til de pågældende lande
eller som en gave?
(Spm. nr. S 1436 (omtrykt). Medspørger: Morten
Messerschmidt (DF)).

3) Til justitsministeren af:
Pia Kjærsgaard (DF):
Hvad er ministerens holdning til, at der er
boligområder, hvor redningsmandskab og politi
ikke kan passe deres arbejde på normal vis,
men hvor det kræver ekstra mandskab?
(Spm. nr. S 1404 (omtrykt). Medspørger: Peter
Skaarup (DF)).

4) Til justitsministeren af:
Ulla Tørnæs (V):
Mener ministeren, at regeringens politik flugter
med Kommissionens anbefaling om en åbning af
de indre grænser?
(Spm. nr. S 1417. Medspørger: Eva Kjer Hansen
(V)).

5) Til justitsministeren af:
Anni Matthiesen (V):
Hvad er ministerens holdning til at åbne
grænsen for hollændere, så feriecentre som
eksempelvis Skærbækcentret, der er afhængigt
af hollandske turister, igen kan få gang i
aktiviteten?
(Spm. nr. S 1419).

6) Til justitsministeren af:
Eva Kjer Hansen (V):
Hvad er ministerens begrundelse for ikke at
åbne alle grænseovergange mellem Danmark og
Tyskland?
(Spm. nr. S 1421. Medspørger: Ulla Tørnæs
(V)).

7) Til justitsministeren af:
Andreas Steenberg (RV):
Finder ministeren det rimeligt, at det er et
anerkendelsesværdigt formål at besøge sin
kæreste i Danmark, hvis man er italiener, men
ikke, hvis man er canadier, og hvornår agter
ministeren at ligestille alle par?
(Spm. nr. S 1425).

8) Til justitsministeren af:
Pia Kjærsgaard (DF):
Hvad er ministerens holdning til den tydeligt
opdelte og racistiske udmelding, der kom fra
talspersonen for Black Lives Matter Denmark,
Bwalya Sørensen, under en demonstration i
København den 7. juni 2020?
(Spm. nr. S 1405. Medspørger: Marie Krarup
(DF)).

9) Til justitsministeren af:
Ulla Tørnæs (V):
Hvad er ministerens holdning til Kommissionens
anbefaling om en åbning af de indre grænser?
(Spm. nr. S 1418. Medspørger: Eva Kjer Hansen
(V)).

10) Til justitsministeren af:
Eva Kjer Hansen (V):
Hvordan kan ministeren tale om en
normalisering af forholdene i grænselandet, når
man end ikke vil åbne samtlige
grænseovergange?
(Spm. nr. S 1423. Medspørger: Ulla Tørnæs
(V)).

11) Til social- og indenrigsministeren af:
Anni Matthiesen (V):
Hvad vil ministeren gøre for at sikre bedre
forhold for narkomaner, der ikke kan få den
hjælp, som misbrugscentrene tilbyder, som følge
af pladsmangel under coronakrisen?
(Spm. nr. S 1420).

12) Til social- og indenrigsministeren af:
Jens Henrik Thulesen Dahl (DF):
Er ministeren enig i, at den økonomiske
motivation for at fastholde borgere i tilbud i egen
kommune frem for at vælge tilbud i andre
kommuner øges væsentligt ved at bruge
bopælskommunefolketallet i stedet for
betalingskommunefolketallet i forbindelse med
de kommunale udligninger?
(Spm. nr. S 1438).
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13) Til ministeren for fødevarer, fiskeri og
ligestilling af:
Per Larsen (KF):
Hvad agter ministeren at gøre for at sikre, at de
landmænd, som i årevis har ventet på
udbetaling af støtte fra Landbrugsstyrelsen, som
det bl.a. fremgår af artiklen »Gamle, uafsluttede
støtte-sager bliver endnu ældre: Landmænd
venter stadig på millioner« fra Landbrugsavisen
den 31. maj 2020, kan få udbetalt deres støtte
nu og her?
(Spm. nr. S 1431).

14) Til sundheds- og ældreministeren af:
Karina Adsbøl (DF):
Er det ministerens holdning, at ældre skal have
samme frihedsrettigheder som alle andre?
(Spm. nr. S 1427, skr. begr.).

15) Til sundheds- og ældreministeren af:
Torsten Schack Pedersen (V):
Mener ministeren, at der med de seneste
retningslinjer for genåbning af plejehjem og
sygehuse tages hensyn til lokale og regionale
forskelle i antal smittede, således at der kan
tillades mere normale besøgsforhold i
kommuner og regioner, hvor der ikke er
konstateret coronasmittede i en periode?
(Spm. nr. S 1428, skr. begr.).

16) Til sundheds- og ældreministeren af:
Eva Flyvholm (EL):
Mennesker, der bor på plejehjem og bosteder,
er stadig ekstremt afskåret fra deres familier og
pårørende på grund af besøgsrestriktioner,
hvilket har store konsekvenser; folk får
depression eller mister deres førlighed eller
evnen til at kommunikere, og en del når også at
dø efter måneders ensomhed – er vi ikke for
længst nået dertil, at det er alt for voldsomt at
fratage mennesker retten til familieliv og
samvær i så lang tid?
(Spm. nr. S 1449, skr. begr.).

17) Til sundheds- og ældreministeren af:
Eva Flyvholm (EL):
Når der i de seneste besøgsrestriktioner for
plejehjem står, at man kan ansøge om tilladelse
til indendørs besøg, hvis det er umuligt at være
udendørs, hvilket spørgeren desværre tror at ret
få vil få lov til, er det så intentionen, at det skal
være en reel og tilgængelig mulighed for
indendørs besøg på plejehjem, og kan f.eks.
mental svækkelse og behov for vante og rolige
rammer også ses som et helbredsmæssigt
hensyn, der begrunder en tilladelse?
(Spm. nr. S 1450, skr. begr.).

18) Til transportministeren af:
Niels Flemming Hansen (KF):
Hvilke overvejelser har ministeren i forhold til at
spænde et økonomisk sikkerhedsnet ud under
indenrigsruterne for at sikre, at ruterne kan
genoptages?
(Spm. nr. S 1409, skr. begr. (omtrykt)
Medspørger: Marcus Knuth (KF)).

19) Til transportministeren af:
Nils Sjøberg (RV):
Da trafikken er stærkt stigende på de
nuværende Lillebæltsforbindelser og i området
omkring dem, mener ministeren så, at vi skal
have en tredje Lillebæltsforbindelse og i så fald
hvor?
(Spm. nr. S 1429).

20) Til børne- og undervisningsministeren af:
Katarina Ammitzbøll (KF):
Mener ministeren, at ministeriet skal få
institutioner til undtagelsesfrit at beordre elever
m.fl. til at blive hjemme i 14 dage, alene fordi de
har besøgt andre lande end dem, der er åbnet
for i Udenrigsministeriets rejsevejledning?
(Spm. nr. S 1455, skr. begr.).

21) Til børne- og undervisningsministeren af:
Katarina Ammitzbøll (KF):
Er det ministerens opfattelse, at børn, elever og
kursister bør have pligt til at give institutionen
oplysninger om deres udlandsrejser?
(Spm. nr. S 1456, skr. begr.).
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22) Til uddannelses- og forskningsministeren af:
Jens Henrik Thulesen Dahl (DF):
I lyset af afskaffelsen af reglen om
dobbeltuddannelse finder ministeren det så ikke
mærkeligt, at reglen delvis genindføres, ved at
reglen om, at man ikke kan tage to
kandidatuddannelser, fastholdes?
(Spm. nr. S 1432).

23) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Morten Messerschmidt (DF):
Hvad er ministerens holdning til aftalen mellem
Østrig og Serbien fra april 2019 om, at Østrig på
et udrejsecenter beliggende i Serbien kan
anbringe fremmede, der opholder sig illegalt i
Østrig, og vil ministeren forsøge at få Danmark
koblet på aftalen?
(Spm. nr. S 1406, skr. begr. (omtrykt)).

24) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Morten Messerschmidt (DF):
Idet ministeren, inden han blev minister, under
valgkampen i 2019 – bl.a. i Altinget den 29. maj
– fremlagde et forslag om, at prædikener
efterfølgende skal oversættes til dansk og gøres
offentligt tilgængelige, men regeringen endnu
ikke synes at have fremlagt et konkret forslag,
vil ministeren så oplyse, om han stadig mener
det, han sagde, inden han blev minister, og
hvornår Folketinget kan regne med, at et sådant
forslag fremsættes?
(Spm. nr. S 1437, skr. begr.).

25) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Marcus Knuth (KF):
Hvad vil ministeren gøre, for at antallet af
fængselsdømte udlændinge, der tildeles dansk
statsborgerskab, ikke stiger i de kommende år?
(Spm. nr. S 1426).

26) Til boligministeren af:
Karina Adsbøl (DF):
Hvordan ser ministeren på den lange proces,
der har været for at sikre, at kommunerne lever
op til lovgivningen vedrørende brandsikkerhed,
og hvor mange kommuner mangler fortsat at
leve op til lovgivningens krav vedrørende
brandsikkerhed i plejeboliger?
(Spm. nr. S 1410, skr. begr.).

27) Til miljøministeren af:
Karina Lorentzen Dehnhardt (SF):
Hvad er ministerens holdning til klapning af slam
i Lillebælt?
(Spm. nr. S 1416, skr. begr.).

28) Til miljøministeren af:
Nils Sjøberg (RV):
Vil ministeren med udgangspunkt i spørgerens
tidligere § 20-spørgsmål til ministeren om
iltsvind i Lillebælt og de sydjyske fjorde,
spørgsmål nr. S 1286, redegøre for, hvordan
ministeren agter at forholde sig til havbrugs og
muslingefiskeris fremtid i det konkrete område,
og oplyse, om ministeren vil anerkende, at
havbrug og muslingefiskeri har betydning for
iltsvindet og havbunden, og hvad ministeren helt
konkret vil gøre i denne forbindelse?
(Spm. nr. S 1430, skr. begr.).

29) Til kulturministeren af:
Pernille Bendixen (DF):
Hvad er ministerens holdning til, at man i flere
lande fjerner bl.a. historiske skulpturer, fordi de
åbenbart er krænkende, og mener ministeren, at
man i Danmark skal støvsuge landet for
historiske monumenter m.v. i skræk for, at de
kan virke stødende?
(Spm. nr. S 1414).

30) Til kulturministeren af:
Pernille Bendixen (DF):
Hvad er ministerens holdning til, at Den
Kongelige Afstøbningssamling er truet på grund
af et gammelt utæt sprinkleranlæg, men at
samlingen ikke kan flyttes og bygningen ikke
renoveres, fordi Kulturministeriet ikke kan
beslutte sig for, hvad der skal ske?
(Spm. nr. S 1424).
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